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Vragen van het lid Kant (SP) aan de Ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over het NRC-
artikel ‘Leerplichtige mijdt school steeds vaker’ (ingezonden 30 juli 2004) 
 
1 
Wat is uw reactie op de bevindingen waarvan het artikel ‘Leerplichtige mijdt school steeds vaker’ wordt 
gemaakt? 
 
De kop van het artikel: ‘Leerplichtige leerling mijdt de school steeds vaker’ is een onjuiste weergave 
van de inhoud van het artikel. In de tekst van het artikel wordt er met recht op gewezen dat de stijging 
van het aantal geregistreerde gevallen van absoluut schoolverzuim het gevolg is van verbeterde 
registratie en een actiever beleid van de gemeenten en scholen op het gebied van voortijdig 
schoolverlaten. Dat is inderdaad de enige aanwijsbare oorzaak. In de rapportages over de Regionale 
Meld- en Coördinatiefunctie voortijdig schoolverlaten (RMC) is een vergelijkbare stijging van het aantal 
voortijdige schoolverlaters gesignaleerd. Ook deze stijging wordt toegeschreven aan de verbetering van 
de registraties van voortijdige schoolverlaters, vooral in de grote gemeenten. Zie de 
Voortgangsrapportage RMC 2002 (Niet dossierstuk, OCW 0300651). Bij de RMC-functie gaat het 
overigens niet alleen om leerplichtige schoolverlaters maar om alle schoolverlaters zonder 
startkwalificatie tot de leeftijd van 23 jaar.  
 
2 
Klopt het dat er in 2002 6.669 leerplichtige leerlingen niet op school zaten, terwijl in 1997 dit aantal 
nog 4.812 was? Zo ja, hoe verklaart u deze toename: Heeft u zicht in de oorzaken? 
 
Dit klopt niet. Het betreft alleen de geregistreerde absolute verzuimers (leerplichtige jongeren die niet 
in een school staan ingeschreven). Zoals in het antwoord op de eerste vraag is aangegeven is de enige 
aanwijsbare oorzaak van de genoemde stijging de verbetering van het opsporings- en registratiebeleid 
van de gemeenten en meer consequente melding door scholen. 
 
3 
Wanneer was u hiervan op de hoogte? 
 
De gegevens waar het hier om gaat worden jaarlijks op grond van artikel 25, tweede lid van de 
Leerplichtwet door de gemeenten aan mij gemeld. Ik ben dus steeds op de hoogte geweest van de 
ontwikkelingen. 
 
4 
Welke maatregelen heeft u destijds genomen om deze trend te breken en welke maatregelen bent u 
van plan om nu te nemen? 
 
In het antwoord op vraag 1 is gesteld dat de stijging van het aantal geregistreerde absolute verzuimers 
terug te voeren is op de verbeterde registratie en het actievere beleid van gemeenten en scholen bij de 
bestrijding van voortijdig schoolverlaten. Het kan dus worden beschouwd als een positief resultaat van 
de inzet om de registraties te verbeteren. 
 



5 
Waarom zijn er geen gegevens over het aantal leerplichtigen in 2003? Wanneer zullen deze gegevens 
wel beschikbaar zijn? Heeft u aanwijzingen dat er sprake is van een trendbreuk, of verwacht u dat de 
stijging doorzet? 
 
De gegevens over het schooljaar 2003-2004 zullen naar verwachting in september van dit jaar bekend 
zijn. Over het verdere verloop van de cijfers is nog niets te zeggen. 
 
6 
Deelt u de mening dat deze stijging zeer verontrustend is, en dat de gegevens over 2003 van belang zijn 
om te bepalen welke passende maatregelen OCW dient te nemen? 
 
Nee. Zie het antwoord op vraag 1 en 4. 
 
7 
Kunt u uiteenzetten of het uitschrijven van een proces-verbaal aan ouders van leerplichtige leerlingen 
effectief is geweest in het terugdringen van het aantal niet ingeschreven leerplichtigen? 
 
Er zijn over de effectiviteit van het instrument ‘proces-verbaal’ geen onderzoeksgegevens bekend.  


